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PRED VELIKO NOČJO 
S SKUPNIMI 
MOČMI
POLEPŠALI 
MESTO  

Sodelavci Skupine Javnega holdinga Maribor, 
Mestnih nepremičnin in Mestne občine Maribor 
smo zavihali rokave in v sklopu občinske čistilne 
akcije Moji odpadki, moja skrb 29. marca orga-
nizirali čisto svoj eko dan. Zbrali smo se na loka-
ciji taborske tržnice ob 13. uri, kjer se je več kot 
40 sodelavcev lotilo čiščenja in urejanja podho-
da na križišču Kardeljeve ceste in Ceste prole-
tarskih brigad, kamor je umeščena taborska tr-
žnica, ob tem pa še ostalih površin na lokaciji 
podhoda in vseh stopnišč, ki vodijo vanj.

Tako smo sodelavci del delovnika namesto v pi-
sarniških prostorih skupaj preživeli na terenu s 
škarjami, z lopatami, metlami, motikami, grab-
ljami, s čopiči in čistilnimi krpami v rokah. Urejali 
smo zaraščene površine, čistili nasmetene prede-
le in odtočne kanale. S steklenih površin na tržnici 
smo odstranili grafite, prepleskali popisane in po-
risane stebre, odstranili pajčevine s sten podhoda 
ter opleli in uredili vsa cvetlična korita na lokaciji.

Slednjo smo izbrali na podlagi pobud občanov o 
nujni ureditvi, saj je bila že dlje časa precej zane-
marjena. Veliko zadovoljstva nad našo odločitvi-
jo in pripravljenosti sodelovati pri urejanju lokacije 
so izkazali tudi v Mestni četrti Nova vas – predse-
dnik in predstavniki te MČ so se nam tako pridru-
žili na akciji. Akcija je povezala preko 40 sodelavcev.

NAŠ EKO DAN: ČISTILNA AKCIJA  
V PODHODU NOVA VAS



PROMOCIJA POKLICEV IZ SKUPINE  
JHMB NA INFORMATIVNEM DNEVU TŠC
Podjetja iz Skupine JHMB so se 17. februarja 
aktivno vključila v program informativnega 
dneva za osnovnošolce v Tehniškem šolskem 
centru Maribor. Na stojnici smo bodočim di-
jakom ponudili praktične informacije o tistih 
poklicih podjetij iz skupine, za katere izvaja 
izobraževalne programe TŠC. Med temi so, 
denimo, mehanik, avtoelektričar-mehatro-
nik, klepar, inštalater strojnih inštalacij idr.

V želji, da zanje navdušimo čim več mladih, 
smo pripravili atraktivne letake in videopo-
snetek s predstavitvijo poklicev, prav tako pa 
smo jih seznanjali še z možnostjo opravljanja 
prakse v podjetjih iz Skupine JHMB. V tej si pri-
zadevamo za promocijo zlasti tistih poklicev, 
kjer se soočamo s pomanjkanjem – to trenu-
tno velja tudi za vse zgoraj naštete.

Po končanem čiščenju je ostalo še nekaj časa za sproščeno druženje.Urejene so bile tudi zelene površine.

Po zaključnem čiščenju smo se okrepčali s 
hrano, pijačo in kavo, za kar se iskreno zah-
valjujemo vsem donatorjem. Preživeli smo 
čudovite trenutke; pozitivno vzdušje in dob-
ra volja sta potrdila, da si želimo tudi takšnih 
druženj in medsebojnih povezovanj, koristnih 
za širšo skupnost. Verjamemo, da bo lokacija 
ostala čim dlje v urejenem in čistem stanju, 
kot si ga mesto in občani zaslužimo. Hvala 
celotni ekipi za vso pomoč in prijetno družbo.

Mestna čistilna akcija Moji odpadki, 
moja skrb 2023
MO Maribor je v okviru projekta Izboljšajmo 
Maribor letos že peto leto organizirala čistilno 
akcijo Moji odpadki, moja skrb. Akcija se je pod 
okriljem Potapljaškega društva Maribor pričela 
18. marca s čiščenjem Drave in njenega nab-

režja. Zatem je 21. marca sledilo pomlajevanje 
gozdnega roba Stražuna in saniranje divjega 
odlagališča zelenega obreza na tej lokaci-
ji. Splošna čistilna akcija je bila razdeljena na 
dve območji občine; 25. marca je bila izvedena 
na območju I (površine Stražuna, vseh krajev-
nih skupnosti in MČ Brezje–Dogoše–Zrkovci), 
dan prej pa so se akciji pridružile šole in vrtci 
s tega območja. Medtem je bila na območju II 
(vse ostale MČ) sprva načrtovana za 1. april, a 
je bila zaradi slabe vremenske napovedi pre-
ložena na 15. april. Dan pred tem bodo svojo 
okolico čistili otroci vrtcev in osnovnih šol na 
tem območju.
V prvem delu letošnje akcije Moji odpadki, 
moja skrb je bilo aktivnih okoli 500 prostovolj-
cev, skupno pa je bilo zbranih 3680 kilogramov 
odpadkov. Verjamemo, da bo vsaj tako uspe-
šna tudi v drugem delu sredi aprila.



Javni holding Maribor je v 
novo leto vstopil z veliko 
mero zdravega optimiz-
ma, saj smo se lani res-
nično izkazali in poslovno 
leto kot skupina podjetij, 
ki upravlja večino mestne 

infrastrukture, zaključili z dobrim rezultatom. 
Kljub pritiskom energetskega gospodarstva je 
imel Maribor z naše strani močno podporo, ki 
jo je potreboval v temperaturno najobčutljivej-
ših dneh, podjetja pa so predvsem zaradi tesnih 
notranjih holdinških vezi skozi vso zimsko sezo-
no poslovala stabilno in nemoteno. Tudi v času 
sprejemanja mestnega proračuna likvidnost 
Skupine JHMB ni ogrožena; situacija sicer ni 
enostavna, je pa kakršen koli strah odveč, saj so 
sredstva za plače in regres, ki ga bomo izplačali 
maja, zagotovljena.

Medtem ko povezana podjetja svoje delovanje 
spomladi usmerjajo v cikel rednih letnih vzdrže-
vanj, smo na JHMB zelo aktivni na strateškem 
področju. Naš cilj je prevetriti poslovno narav-
nanost in nadgraditi poslanstvo skupine, da 
postane viden partner tudi v tržnem segmentu. 
Zavedamo se namreč, da poleg odlično izurje-
nih izvedbenih sodelavcev upravljamo z bo-
gatim portfeljem znanj, ki lahko prinese dobre 
rezultate na tržnem področju. Ob krepitvi vloge 
v domačem okolju pa se želimo tudi odpirati 
navzven, zato smo se marca pridružili delegaciji 
Mestne občine Maribor na delovnem obisku po-
bratenega mesta Kraljevo, kjer smo predstavili 
naš model organiziranosti in opravljanja komu-
nalnih dejavnosti.

Več informacij o novostih podjetij iz Skupine 
JHMB vam ponujamo v nadaljevanju našega ča-
sopisa, ki je izšel tik pred velikonočnimi prazniki. 
Želim vam, da jih preživite prijetno v krogu svo-
jih najdražjih in da vaš dom napolnijo toplina ter 
velikonočne dobrote.

Mag. Andrej Rihter,
direktor JHMB

POVEZANI

V kolektivu JHMB zaposlene spodbujamo 
k skrbi za zdravje in zdrav življenjski slog, 
zato smo v sodelovanju z Zdravstvenim 
domom dr. Adolfa Drolca Maribor 24. janu-
arja izpeljali delavnico Uravnotežena pre-
hrana in meritev telesne sestave. Nanjo se 
je prijavilo 26 zaposlenih, med katerimi so 
sicer prevladovale sodelavke, a se je opo-

gumilo tudi nekaj sodelavcev in se udeleži-
lo meritev. Po izvedbi teh in svetovanju pri-
jazne strokovnjakinje ZD Maribor smo bili 
presenečeni nad rezultati meritev; ob mor-
da le manjših odstopanjih od priporočenih 
parametrov so namreč pokazali, da smo v 
kolektivu JHMB pravzaprav še kar »mladi«.
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TELOVADBA ZA ZAPOSLENE 
NA JHMB

Z UDELEŽBO NA 
DELAVNICI IZKAZALI 
SKRB ZA ZDRAVJE

V sklopu promocije zdravja na delovnem 
mestu smo v JHMB februarja ponovno uved-
li telovadbo na hodniku. Ta je namenjena 
vsem sodelavkam in sodelavcem ter pote-
ka ob torkih ločeno v 2. in 3. nadstropju po-
slovne stavbe. Izvajanje 15-minutnih vaj za 
aktiven oddih in boljše počutje na delovnem 
mestu vodi diplomant Fakultete za šport in 
absolvent fizioterapije Matej Mravljak.



Podjetje Nigrad je že od 22. februarja 
2001 akreditirano pri Slovenski akredi-
taciji (SA) kot preskuševalni laborato-
rij pod številko akreditacije LP-010. S 
preskušanjem ugotavlja karakteristike 
materiala, proizvoda ali procesa, ki se 
lahko opredelijo kvantitativno in kvali-
tativno. Preskušanja izvaja po vnaprej 
določenem postopku oziroma metodi.

Akreditacija je potrditev, ki se nanaša 
na ugotavljanje skladnosti. S prejemom 
akreditacije je Nigrad pridobil pravico in 
dolžnost uporabe akreditacijskega znaka 
z lastno identifikacijsko številko za dejav-
nosti, za katere je akreditiran. Podeljena 
akreditacijska listina opredeljuje natan-
čen obseg akreditiranih dejavnosti.

Za vzdrževanje pridobljene akreditacije 
mora Nigrad trajno in v celoti izpolnje-
vati zahteve za akreditacijo. Od podelitve 
akreditacije SA izvaja redna (letna) na-
dzorna ocenjevanja, kjer preverja izpoln-
jevanje zahtev za vzdrževanje akreditaci-
je. Vsaka štiri leta pa SA opravi ponovno 
ocenjevanje, ki zajema pregled izpolnje-
vanja vseh zahtev za akreditacijo.

Ponovno veljavnost akreditacije je Nigrad 
pridobil s 1. marcem 2023; s slednjo 
ima Nigrad priznano usposobljenost za 
opravljanje dejavnosti preskušanja, in 
sicer za področja: kemija, biologija, bioke-
mija, vzorčenje, fizikalno preskušanje ter 
okolje in vzorci iz okolja (voda).

PODALJŠANO PRIZNAVANJE 
AKREDITACIJE ZA  DEJAVNOST 
PRESKUŠANJA

• Vključevanje v koncept krožnega gospo-
darstva.
Energetika Maribor izvaja gospodarsko 

javno službo oskrbe s toplotno energijo 
v MO Maribor. V okviru celotne poslovne 
skupine – ta ob matičnem podjetju vklju-
čuje še projektno podjetje Energija in okolje 
v njegovi 100 % lasti in hčerinsko podjetje 
Moja energija v 33,3 % lasti – s kotli in na-
pravami za soproizvodnjo toplote in elek-
trične energije letno proizvedemo več kot 
97 GWh toplote in 70 GWh elektrike. Z iz-
jemo sončnih sprejemnikov toplote se kot 
energent v vseh napravah zaenkrat upo-
rablja zemeljski plin. Kot nadomestno go-
rivo za proizvodnjo toplote v kotlih se lahko 
uporablja ekstra lahko kurilno olje.

Proizvedeno toploto dobavljamo odje-
malcem preko distribucijskega omrežja v 
skupni dolžini skoraj 40 kilometrov, ki po-
kriva večji del gosto naseljenega območja 
Maribora. Energetika s toplotno energijo 
oskrbuje več kot 13.000 gospodinjskih in 
360 poslovnih odjemalcev.

VIZIJA IN POSLANSTVO
Utrditi želimo vlogo okolju in uporab-

nikom prijaznega regionalnega podjetja 
za zadovoljevanje energetskih potreb in 
zagotavljanje enostavnosti bivanja ter 
pozitivne prihodnosti. Ob tem pa nuditi 
uporabnikom zanesljivo oskrbo s prijazno 
energijo.

PREDNOSTI IN IZZIVI SISTEMOV 
DALJINSKEGA OGREVANJA

Sistemi daljinskega ogrevanja imajo veli-
ko prednosti tako za naše okolje in podne-
bje kot končne uporabnike:
• trajnostna, zanesljiva, konkurenčna oskr-

ba s hladom in toploto;
• delovanje naprav vse leto, izraba toplote 

ves čas proizvodnje;
• pozitivni vplivi na okolje, kakovost bivanja 

in zdravja;
• zmanjšanje rabe energije;
• povečanje deleža obnovljivih virov ener-

gije;
• vključevanje shranjevanja energije;
• digitalizacija. 

Ime	podjetja:
Energetika Maribor, d. o. o.

Sedež:
Jadranska cesta 28, Maribor

Število	zaposlenih:
60

Direktor:
Alan Perc
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Območje sistema daljinskega ogrevanja v 
MO Maribor.

Polnilna postaja za vozila na CNG na Zagrebški cesti. 

S 15. marcem se je na slovenskih cestah 
uradno zaključila zimska sezona, ki se je pri-
čela štiri mesece pred tem, 15. novembra. 
Nigrad kot pooblaščeni izvajalec zimskega 
vzdrževanja na območju Mestne občine Ma-
ribor je dela pluženja in posipavanja cestišč 
opravljal skupaj s sedemnajstimi kooperanti 
in podizvajalci. V omenjenem času so bile 
enote zimske službe v stalni pripravljenosti.

V zimski sezoni 2022/2023 je Nigrad s ko-
operanti in podizvajalci na prometnih povr-
šinah v MO Maribor opravil skupno 31 akcij, 
od tega 9 plužnih; novembra so bile 3 akcije 
posipavanja cestišč, decembra 10 akcij po-
sipavanja in 5 plužnih, januarja 8 akcij po-
sipavanja in 4 plužne ter februarja 1 akcija 
posipavanja. Skupno je bilo v okviru nave-
denih aktivnosti porabljenih približno 1.800 
ton soli, 600 m³ peska ter 450 m³ mešani-
ce peska in soli. Zaradi izrazitejših zimskih 
razmer, predvsem v januarju, sta bila število 
akcij in količina porabljenega posipnega ma-
teriala večja kot v predhodni sezoni.

KONEC ZIMSKE  
SEZONE ZA NIGRAD



Misel iz naslova je eden od uvodnih po-
zdravov vsem obiskovalcem mariborskega 
hortikulturnega društva na spletu, ki mu 
podpredseduje Karin Bejo, po novem tudi 
sodelavka družbe Nigrad. Na slednjo je bila 
prenesena s Snage v okviru reorganizacije 
področja mestnih zelenih površin v začetku 
leta 2023.

Preden ste postali vodja vzdrževanja par-
kovnih površin v Nigradu, ste bili več kot 7 
let zaposleni na podobnem mestu v Snagi. 
Še zmeraj ste članica velike družine zapo-
slenih v Skupini JHMB, a vendarle so vas 
na Zagrebški 30 pozdravili novi sodelavci. 
Kako ste sprejeli to »presaditev«?

»Pravijo, da je sprememba edina stalnica v 
življenju. Tako gledam tudi na to premes-
titev. Delo je enako, novi sodelavci pa zelo 
prijetni in si pomagamo med seboj. Navajam 
se na protokole, pri čemer so mi v pomoč. Z 
veseljem novim sodelavcem Nigrada in Jav-
nega holdinga Maribor predstavim park na 
vodenem ogledu.«

Pravkar smo se poslovili od zime, vsa 
podjetja preusmerjajo dejavnosti v letni 

spekter, posebno pozornost v tem času 
pa zagotovo potrebujejo tudi rastline, ki 
so se prebudile iz zimskega spanja. Kako 
nas boste letos presenetili z zasaditvijo v 
Mestnem parku?

»Veliko novih zasaditev v parku ne bo, saj 
so z novo ureditvijo promenad grede zasa-
jene s trajnicami. Njihovo spreminjanje skozi 
letne čase se bodo obiskovalci parka naučili 
zaznavati. Letos bomo v parku zasadili ne-
kaj novih iglavcev. Nove sezonske zasaditve 
pa bomo uredili na Slomškovem trgu in Trgu 
generala Maistra, kjer bomo v gredi izpisa-
li črke EYOF oziroma mednarodno kratico 
Olimpijskega festivala evropske mladine, ki 
bo julija letos potekal v našem mestu.«

Katero rastlino pa sami osebno najbolj 
obožujete in zakaj?

»Osebno so mi najbolj všeč velika drevesa, 
med njimi predvsem hrasti, rod Quercus, za-
radi svoje mogočnosti. Naslednja rastlina, ki 
mi je pri srcu, je bodika ali Ilex, ki je zimzele-
na rastlina in jo lahko oblikujemo kot grmov-
nico, živo mejo ali majhno drevo – skratka 
veliko možnosti za lepo okolje.«

Karin Bejo, vodja vzdrževanja  
parkovnih površin

OBISKOVALCI POHORJA  
SO ZELO ZAHTEVNI
Delo blagajničark, ki pogosto predstavlja 
prvi stik z obiskovalci Pohorja, ob prodaji 
vozovnic vključuje še nudenje vseh želenih 
informacij. Mojca Pangrčič, sodelavka Mar-
proma, je blagajničarka pod Pohorjem že 
24 let – sprva na Snežnem stadionu, zadnje 
desetletje pa na spodnji postaji Pohorske 
vzpenjače. »Naši obiskovalci, zlasti smu-
čarji, znajo biti zelo zahtevni,« je povedala.

Katere informacije jih največkrat zanimajo 
ob nakupu vozovnic?

»Najpogostejše vprašanje je, kako obratuje 
gondola. Pozimi sprašujejo, katere smučar-
ske proge so oprte, so lahke ali težke, koli-
ko je snega. Včasih bi radi vedeli, kakšno bo 
vreme čez dva tedna in katere proge bodo 
urejene takrat ... Poleti pa prevladujejo vpra-
šanja o kolesarskih progah. Zelo rada delam 
s kolesarji, saj so precej manj zahtevna po-
pulacija. Gondola poleti kdaj stoji uro ali dve 
zaradi nevihte, a se ne pritožujejo. Medtem 
so smučarji, če se samo ena naprava ustavi, 
že nezadovoljni in zahtevajo vračilo denarja 
za vozovnice.«

Obisk smučišč je bil letos zelo dober, na 
vrhuncu celo rekorden. Kako je bilo takrat 
delati na blagajni?

»V dneh, ko smo imeli na Pohorju zares gne-
čo, je bilo na smučiščih vse, kot mora biti. 
Tako je tudi delo na blagajnah potekalo te-
koče. Težave se pojavijo, ko pride do okvare 
katere od naprav in se smučarji zaradi tega 
jezijo na nas. Včasih tudi govorijo, da so dol-
go stali v vrsti, ampak eni ob prihodu na bla-
gajno niti ne vedo, katero vozovnico točno 
bi imeli in jim je treba svetovati pri izbiri, kar 
vzame nekaj časa.«

Pohorje privablja tudi veliko obiskovalcev 
iz tujine, je pri teh podobno?

»Večinoma je s tujci lažje delati kot z doma-
čini, saj jim razložiš, kar jih zanima, in so za-
dovoljni. Pozimi jih je bilo največ z Madžarske 
in s Hrvaške, veliko pa tudi iz Avstrije, Italije 
in Srbije. Prav tako so prihajali Čehi in Poljaki, 
ki sicer pogosteje obiskujejo naš Bike park.«

V podjetju ste poznani kot velika ljubiteljica 
živali; v začetku leta ste skupaj z nekaj so-
delavci prevzeli skrb za prostoživeče mačke 
na območju zgornje postaje gondole, ali so 
še tam?

»Še vedno skrbimo zanje, vsake toliko časa 
nakupimo hrano za muce na Pohorju. Naša 
muca, ki je nekaj časa ˈstanovalaˈ v prostorih 

blagajne na spodnji postaji gondole, pa se je 
po posvojitvi žal izgubila. A verjamemo, da 
se bo vrnila. Ime smo ji dali Čopka po Čopovi 
progi.« 

Mojca Pangrčič, blagajničarka pod 
Pohorjem

ZASADITEV VRTA POMENI, DA 
VERJAMEŠ V PRIHODNOST



Ena od prioritet pri razvoju mestnega 
avtobusnega prometa v Mariboru je 
njegova digitalizacija, ki omogoča hit-
rejšo dostopnost do informacij. Tako 
je bila z željo po boljšem in sodob-
nejšem načinu informiranja potnikov 
zasnovana aplikacija M mobilnost za 
pametne telefone. Med glavnimi no-
vostmi, ki jih ponuja uporabnikom, 
sta prikazovanje podatkov o vožnjah 
mestnih avtobusov v realnem času in 
možnost načrtovanja poti med dvema 
določenima točkama. Uporabniki lah-
ko s pomočjo nove aplikacije zlahka 
ugotovijo, katera linija in ob kateri uri 
je najoptimalnejša za prevoz od točke 

A do točke B, in dobijo informacijo o 
morebitnem prestopu.

S tem sta Mestna občina Maribor in 
podjetje Marprom zagotovila potnikom 
sodobno možnost načrtovanja mobil-
nosti na podlagi realnih informacij o 
vožnjah avtobusov. Aplikacija je najprej 
začela delovati januarja letos na napra-
vah z operacijskim sistemom Android 
in zatem februarja še na mobilnikih s 
sistemom iOS, dosedanji odzivi upo-
rabnikov pa so zelo pozitivni. Ob koncu 
marca je imela nova aplikacija že več 
kot 2000 uporabnikov.

Na ograjenih parkiriščih v Mlinski in 
Sodni ulici ter na Rakuševem trgu, ki 
jih upravlja Marprom, je bila februarja 
opravljena zamenjava kompletne stroj-
ne opreme. Tako so omenjena parki-
rišča, kjer je skupno okrog 260 parkir-
nih mest, dobila nove vstopnoizstopne 
terminale, zapornice in avtomatske 
blagajne. 

Pri tem nova strojna in programska 
oprema omogočata nekatere nove, 
uporabnikom prijaznejše storitve. So-
dobne blagajne vključujejo tudi kamere 
za prepoznavo registrskih oznak avto-
mobilov in tako omogočajo brezkon-
takten prihod na parkirišče in odhod. V 
kratkem je predvidena tudi integracija z 
aplikacijo Easy Park.

ZAŽIVELA NOVA  
APLIKACIJA  
M MOBILNOST

ZAMENJAVA STROJNE 
OPREME NA OGRAJENIH 
PARKIRIŠČIH

PREVZEM NOVEGA  
SPECIALNEGA VOZILA PAJEK

V izvajanje službe odvoza nepravilno parkiranih in 
zapuščenih vozil je Marprom marca vključil novo 
specialno vozilo pajek, nabavljeno v okviru že lani 
izvedenega javnega naročila. Izbrano vozilo re-
nault je bilo pred začetkom uporabe nadgrajeno z 
dvigalom za avtomobile. S pridobitvijo je Marprom 
izboljšal zanesljivost izvajanja omenjene službe, v 
sklopu katere je v letu 2022 opravil preko 850 od-
vozov nepravilno parkiranih vozil s pajkom in še 
dobrih 80 odvozov zapuščenih vozil.



V OSPREDJU PROFESIONALEN  
IN PIETETEN ODNOS
V Sloveniji delujeta samo dve upepeljeval-
nici – ena v Ljubljani in druga v Mariboru. 
Rado Škofič, sodelavec Pogrebnega pod-
jetja Maribor, je upepeljevalec pokojnikov 
že 24 let. Je eden izmed le sedmih ljudi, ki 
v Sloveniji opravljajo to psihično in fizično 
izjemno zahtevno, vendar tudi plemenito 
delo.

Poklic upepeljevalca dojemate kot častno 
delo, ne nazadnje pomagate svojcem umr-
lih v težkih trenutkih žalovanja. S čim vse 
se soočate pri delu?  

»Veliko znancev me, ko jim umrejo najbližji, 
pokliče in sprašuje, kaj zdaj narediti. Zelo po-
gosta so vprašanja o tem, kaj se dogaja s po-
kojnikom v času med smrtjo in opravljenim 
pogrebom. Sam jim poskušam razložiti, kaj 
vse morajo postoriti za pogreb. O tem govo-
rim naravnost, brez ovinkarjenja in tabujev.«

Službo znate ločiti od zasebnega življenja, 
a najbrž je to včasih težko?

»Na dobravskem pokopališču so pred ča-
som upepelili moje starše. Vsako leto na ob-
letnico smrti, ko pridem v službo, na površ-
je privrejo čustva. Mnogi me tudi sprašujejo, 
ali me je kdaj strah smrti in hoditi v takšno 
službo. To delo je zame kot neko poslanstvo. 
Vem, da s tem ljudem olajšam stvari. Če člo-
vek zna doma premagati stres oziroma se 
razbremeniti, je veliko lažje.«

Katerim vrednotam sledite pri vašem delu 
in v življenju nasploh?

»V službi se trudim biti čim bolj profesiona-
len in sočuten. Navsezadnje smo vsi ljudje – 
tako sodelavci pogrebnega podjetja, svojci 
pokojnikov kot pokojniki, zato si prizadevam 
za čim bolj pieteten odnos do vseh. V pros-
tem času pa živim vsakdanje življenje.«

Rado Škofič, upepeljevalec

Nedavno končana zimska sezona na Pohorju 
je bila za Marprom kot upravljavca žičnic in 
smučišč ena od najuspešnejših v zadnjih letih. 
Število smučarskih dni je namreč do 2. aprila, 
zadnjega dne sezone, znašalo kar 124, število 
smučarjev pa blizu 150.000.

V zimski sezoni 2022/2023 je bila prva smuka 
na Pohorju mogoča zelo zgodaj že 26. novembra, 
saj je pred tem zapadlo precej naravnega snega. 
Tudi v nadaljevanju so bile v večjem delu sezo-
ne na Pohorju zelo dobre snežne razmere – na 
Arehu je v teku zime zapadlo skupno preko 3 
metre snega. Tako so bile smučarske povezave 
med sektorjema Bellevue in Areh urejene skoraj 
do sredine marca, na Mariborskem Pohorju pa je 
bila še v začetku marca mogoča smuka do doli-
ne. Februarja je Mariborsko Pohorje gostilo tek-
mi evropskega pokala za ženske v veleslalomu; 
uspešna organizacija tekem je bila še toliko po-
membnejša, saj je hkrati predstavljala neke vrste 
»test« za želeno vrnitev Zlate lisice na Pohorje.

Tik pred koncem zimske sezone se je 31. mar-
ca že začela predprodaja sezonskih smučarskih 
vozovnic za prihodnjo zimo, pri čemer so cene 
vseh vozovnic ostale enake kot za zadnjo zimo. 
Omenjenega dne je tudi odprl vrata Bike park 
Pohorje, kjer so bili spusti z gorskimi kolesi sprva 
mogoči po progi Red Line in spodnjem delu proge 
Flow Line.

OB KONCU ZIMSKE SEZONE 
ŽE OTVORITEV BIKE PARKA

Zimsko veselje na belih strminah je tokrat trajalo do 2. aprila.



Tako kot v naših domovih moramo tudi na 
pokopališčih poskrbeti, da odpadke, ki jih 
povzročimo ob obisku ali urejanju grobov, 
odložimo v ustrezni zabojnik. Vsaka skupi-
na odpadkov ima svoje mesto v posebnem 
zabojniku za ločeno zbiranje; v posamezen 
zabojnik lahko odlagamo le tiste odpadke, 
ki jim je namenjen. Z odlaganjem odpadkov 
v napačne zabojnike namreč otežujemo ali 
celo onemogočamo njihovo predelavo.

Na vsakem pokopališču je obvezen zabojnik 
za odpadne nagrobne sveče; te zaradi svoje 
kompleksne sestave predstavljajo zelo zah-
teven odpadek, ki ga je po zakonodaji treba 
v čim večji meri reciklirati oziroma predelati. 

Poleg sveč na pokopališčih nastajajo še dru-
ge vrste odpadkov. V zabojnik za biološke 
odpadke odlagamo samo ostanke cvetja in 
grmovnic, travo in zemljo. Pri tem pazimo, da 
odstranimo plastične lončke, podstavke ali 
druge materiale, ki se ne morejo razgraditi v 
kompost.

Odpadno embalažo, kot so plastenke, vrečke 
in škatle, odlagamo v zabojnik za odpadno 
embalažo z rumenim pokrovom. Vse ostale 
odpadke, ki niso biorazgradljivi in nimajo ka-
rakteristik embalaže (plastično cvetje, cvet-
lični lončki, onesnažene krpe ipd.), odložimo 
v črni zabojnik med mešane komunalne od-
padke, za katere je zagotovljeno kasnejše 
sortiranje na različne vrste odpadnih materi-
alov, primernih za nadaljnjo predelavo.

Spomladi in pred 1. novembrom, ko kamno-
seki in najemniki najbolj množično urejajo 
grobove, pa nastajajo tudi velike količine 
gradbenih odpadkov. Za te imamo postavlje-
ne posebne zabojnike na zanje določenem 
mestu na pokopališču.

Na voljo imamo torej dovolj možnosti, da 
skrbno ločujemo odpadke, ki nastanejo pri 
urejanju grobov. Največji del odgovornosti je 
na nas, obiskovalcih pokopališč, ki moramo 
spoštovati vsa pravila ločevanja, da lahko 
proces predelave odpadkov poteka čim bolj 
gladko.

LOČEVANJE ODPADKOV  NA  
POKOPALIŠČIH NAJ BO PRAVILNO

PO VELIKONOČNE 
DEKORACIJE V CVET-
LIČARNO ARALIJA
Velika noč je praznik, ki ima korenine v 
starih poganskih običajih, ko so ljudje 
praznovali prihod pomladi. Danes je to 
najpomembnejši krščanski praznik, ki ga 
praviloma praznujemo med 22. marcem 
in 25. aprilom, točen datum pa se vsako 
leto spreminja. Veliko noč zaznamujejo 
posebni verski obredi, velikonočna hra-
na in številni tipični velikonočni motivi, 
ki vključujejo pirhe, zajčke in piščančke. 
Prav ti motivi vsako leto znova navdih-
nejo naše cvetličarke za izdelavo izvirnih 
velikonočnih aranžmajev in dekoracij. Če 
torej želite svoj dom ali delovni prostor 
popestriti s kombinacijo nežnih pomla-
dnih rož in igrivih velikonočnih motivov, 
je Cvetličarna Aralija pravi naslov za vas.

 

Pogrebno podjetje Maribor ima na ob-
močju obeh pokopališč 33 komunalnih 
otočkov (betonski ali tlakovan prostor za 
zabojnike, ograjen s cipresami), name-
njenih ločenemu zbiranju odpadkov.



Sodobni in dobro vzdrževani sistemi za oskrbo 
z vodo so zasnovani tako, da izboljšajo učin-
kovitost, zanesljivost in trajnost vodovodnih 
omrežij ter zagotavljajo odgovorno in učinkovi-
to upravljanje z vodnimi viri. Nadgradnjo tega 
predstavljajo pametni sistemi za oskrbo z vodo 
oziroma »pametni vodovodi«, ki vključujejo so-
dobne tehnologije za povečanje učinkovitosti, 
zmanjševanje vodnih izgub in izboljšanje splo-
šnega upravljanja z vodnimi viri.

Takšni sistemi imajo vrsto senzorjev, podat-
kovno analitiko in avtomatizirane postopke za 
spremljanje in nadzor razmer v distribucijskem 
omrežju. Poleg tega lahko uporabljajo algoritme 
strojnega učenja za analizo podatkov iz omrež-

ja, napovedujejo prihodnje potrebe po vodi, hit-
reje identificirajo območja omrežja, ki zahtevajo 
vzdrževanje ali popravila, hitreje odkrivajo pušča-
nja in anomalije v sistemu, s tem pa prispevajo k 
učinkovitemu in nemotenemu obratovanju siste-
ma brez izpadov.

V to smer vodi razvoj tudi Mariborski vodovod, 
saj je 1. januarja letos pričel z izvedbo projekta 
Pametni vodovod MB; s tem je skupaj s konzor-
cijskim partnerjem NETS uspešno kandidiral na 
javnem razpisu Spodbude za raziskovalno-ra-
zvojne projekte NOO, višina dodeljenih sredstev 
pa znaša dobrih 283.000 evrov.

Cilj projekta je razvoj napredne oblačne rešitve z 
vzpostavitvijo daljinskega zbiranja in osveževa-
nja podatkov skozi uporabo omrežij NB-IoT, LTE 
in 5G. V okviru projekta bo po načrtih nabavljenih 
20 solarnih koncentratorjev (kot nadgradnja ob-
stoječih vodomerov) in 100 vodomerov s tehno-
logijo prenosa NB-IoT.

Z uporabo in s preizkušanjem različnih tehno-
logij prenosa podatkov bo na pilotnem območju 
omogočeno dnevno in urno spremljanje porabe 

vode ter nato vključevanje v sistem nadzora vo-
dovodnega omrežja. Pravnim in fizičnim osebam 
na pilotnem območju bo konzorcijski partner za-
gotovil vpogled v dnevno in urno porabo vode. 
Predvidoma bodo doseženi naslednji pozitivni 
vplivi:

• hitrejše ukrepanje ob nepredvidenih dogodkih 
in nepooblaščeni rabi vode;

• zmanjševanje vodnih izgub in s tem tudi pora-
be energije;

• prihranek goriva zaradi nepotrebne vožnje po 
celotnem območju omrežja za odčitavanje po-
rabe vode;

• ščitenje vodnih virov z zmanjševanjem vodnih 
izgub.

Za Mariborski vodovod, ki upravlja kar 1.685 kilo-
metrov dolgo vodooskrbno omrežje, so nenehna 
vlaganja, dobro načrtovanje in spremljanje teh-
noloških novosti ključni za zagotavljanje kakovo-
stne, zanesljive in učinkovite oskrbe s pitno vodo. 
Opisani projekt bo trajal do 31. decembra 2024.

V TEKU PROJEKT  
PAMETNI VODOVOD  MB

Projekti Celovite oskrbe s pitno vodo v SV 
Sloveniji – varovanje vodnih virov

V SLUŽBENEM IN PROSTEM  
ČASU ZAPISAN VODI 
Aleš Erker se je zaposlil v Mariborskem vodo-
vodu v oddelku informatike pred osmimi le-
ti, po koncu študija na Fakulteti za logisti-
ko v Celju. »Delo, ki poteka tako v pisarni kot 
na terenu, je zelo dinamično. Naš vodooskrb-
ni sistem je velik in kompleksen, zato zahte-
va celovito poznavanje. Delo skrbnika sistema 
za upravljanje vodnih izgub obsega proces od 
montaže naprav, uporabe različnih komunika-
cijskih tehnologij do prikazovanja trendov po-
rabe vode,« je povedal.

Nabor nalog, ki jih opravljate, je kar obsežen, 
katere so najpomembnejše?
»Glavna skrb sta razvoj in pravilno delovanje 
sistema upravljanja vodnih izgub. To vključuje 
montažo in delovanje naprav za zajem podat-
kov, skrb za centralno bazo meritev, obdelavo 
podatkov, delovanje poročilnega sistema, vizu-
alizacijo podatkov, podporo operativi in razisko-
valcem omrežja na terenu. Ob tem še pomagam 
uporabnikom sistema sledenja vozil, sodelujem 
pri evropskih projektih in spremljam nove tren-
de na področju vodnih tehnologij in izgub.«

Ali bi kak uspeh vašega oddelka še posebej iz-
postavili?

»Zagotovo izgradnjo celotnega sistema 
upravljanja vodnih izgub, prikazanega na nad-
zorni plošči WaterLoss MBV, ki smo jo razvi-
li znotraj oddelka, z lastnim znanjem in trudom 
celotne ekipe. Prikazuje stanje vseh 138 oskr-
bovanih merilnih območij na nivoju dneva, pri 
približno polovici od teh pa celo na nivoju noč-
nih pretokov. Takšen način nadzora je ključen 
za odkrivanje novonastalih anomalij v omrežju, 
ki povzročajo puščanja in s tem nepotrebne iz-
gube vode ter ne nazadnje tudi energije. Aktivni 
pa smo še na drugih področjih – lani smo s par-
tnerji iz Srednje Evrope končali projekt City Wa-
ter Circles.«
Kako se razumete znotraj kolektiva?
»Vzdušje med sodelavci v kolektivu je dobro, z 
enimi sodelujem več, z drugimi manj, odvisno 
od posameznih situacij in potreb pri delu. Smo 
pozitivno naravnani, si pomagamo, poslušamo 
predloge drugih in delamo z miselnostjo ˈskupaj 
smo boljšiˈ«.
Čemu se najpogosteje posvečate izveden de-
lovnega okolja?
»Prosti čas preživljam v krogu bližnjih ali na 
športnih aktivnostih, pri katerih me prav tako 

največkrat obdaja voda. Dvakrat tedensko na-
mreč obiskujem Pristan, kjer igramo podvodni 
hokej ali izvajamo treninge potapljanja na vdih, 
predvsem z namenom priprave na podvodni lov 
s harpuno na morju. Ne glede na to pa pri tem 
vsako sezono zelo hitro ugotovim, da ribe še 
vedno zdržijo pod vodo dlje, najbrž v zimskem 
času trenirajo še več kot mi.«

Aleš Erker, skrbnik sistema  
za upravljanje vodnih izgub



Sebastijan Pešić, inženir za varnost pri delu v 
Energetiki Maribor, je v predhodnici slednje-
ga, tedanji Toplotni oskrbi Maribor, pričel 
delati leta 1999. Trenutno je tako v podjetju 
zaposlen že dobrih 24 let. Začel je kot elektri-
kar v vzdrževanju in upravljavec energetskih 
naprav, ko je bilo treba te nadomeščati. »Ker 
se kot bodoči upravljavec v tem delu nisem 
prepoznal, sem se odločil za spremembo,« je 
povedal.

Kakšna pa je bila ta sprememba?

»Samoiniciativno sem doštudiral ob delu, 
čeprav me delodajalec takrat ni podprl, za raz-
liko od mojih sošolcev, ki so prihajali iz drugih 
občinskih podjetij. V čast mi je, da smo bili prva 
generacija študentov po programu Komunala, 
ki ga je takrat vpeljala Doba. Sedaj sem že 12. 
leto inženir za varnost pri delu.«

Kako pogosto prihaja v Energetiki Maribor do 
poškodb ali drugih nezgod?

»V osebno zadovoljstvo si štejem, da imamo v 
zadnjih letih zelo malo poškodb pri delu. Tudi 
požari so kljub tvegani dejavnosti dokaj redki. 

Se pa zavedam, kaj bi v primeru obsežnega 
požara to pomenilo za mesto in naše odjemal-
ce ter posledično tudi za družine naših zapo-
slenih. Zato ničelna toleranca do poškodb pri 
delu in požarne varnosti ni samoumevna.«

Kako ste doživeli spremembo zaradi prehoda 
zaposlenih na Javni holding Maribor?

»Kljub občasnim druženjem pogrešam nek-
danje sodelavce, ki so prešli na skupne službe 
JHMB. Že prej nismo bili velik kolektiv, sedaj pa 
smo zares majhen. Kar se tiče vsebine mojega 
dela, pa se z ustanovitvijo JHMB ni bistveno 
spremenila.«

Kaj bi izpostavili kot vaš pomemben dosežek 
v zadnjem času?

»Omenil bi, da sem po 22 letih ponovno osvo-
jil naš najvišji vrh. Lani sem tudi prvič daroval 
kri. Predvsem pa sem ponosen na svojo hčer, 
ki pravkar zaključuje študij. Izpostavil bi še, 
da ni vse v denarju in materialnih dobrinah; 
pomagati drug drugemu in uživati v zdravem 
okolju so vrednote, ki nas osrečujejo bolj, kot 
si mislimo.«

Gradbena dela v sklopu prenove Lenta vključu-
jejo tudi razširitev primarnega vročevodnega 
distribucijskega omrežja Mestne občine Mari-
bor; gre za varnostno povezavo Lent (vzhod–
zahod) s kasnejšim navezovanjem na povezo-
valni vod Ulica kneza Koclja–Cankarjeva ulica in 
predvideno širitev v smeri Melja.

Namen varnostno-povezovalnega priključnega 
voda je zagotavljanje varnostne povezave med 
obstoječim vročevodnim omrežjem na levem 
bregu Drave (območje kotlovnice Pristan)  in 
načrtovanim novim distribucijskim vročevodnim 
omrežjem na širšem predelu, na vzhodu ome-
jenem s Tyrševo ulico, na severu z Mladinsko 
ulico in na jugu z Dravo. Na novo omrežje bomo 
priključili obstoječe večje kotlovnice in objekte 
v skladu s prostorskimi akti MO Maribor, pred-
videna pa je tudi umestitev novih proizvodnih 
virov na lokaciji glavne železniške postaje in v 
Melju. Ta bo skladna z Lokalnim energetskim 

konceptom MO Maribor in planom širitve vroče-
vodnega omrežja v obdobju do leta 2030.

Povezovalni varnostni vod bo prvenstveno na-
menjen varnostno-energetski povezavi omrežja 
Pristan in širitve vročevodnega omrežja na rela-
ciji glavna železniška postaja–Razlagova–Kre-
kova ulica. Priključuje se na obstoječi vročevod 
v cesti pred objektoma Lutkovno gledališče in 
Žički dvor ter vodi do Vodnega stolpa z načr-
tovanim odcepom v smeri Loške ulice. Od Vo-
dnega stolpa je proti severu predviden odcep 
do Ulice kneza Koclja z namenom priključevanja 
bodočega omrežja skupnih kotlovnic območja 
Glavnega trga, Ulice kneza Koclja in Ulice Vita 
Kraigherja, vključno z največjo kotlovnico B.po-
int v Tkalskem prehodu. V sklopu navezovanja 
na obstoječi vročevod pred Žičkim dvorcem bo 
izveden priključni vod za potrebe energetskega 
napajanja dvorca.

Hkrati na območju Pristana trenutno poteka 
postavitev visokotemperaturne toplotne črpal-
ke; slednja bo služila kot dodatni in obnovljivi 
vir energije v sistemu proizvodnje toplote v MO 
Maribor.

Sebastijan Pešić, inženir za varnost pri delu

• Vključevanje v koncept krožnega gospo-
darstva.
Energetika Maribor izvaja gospodarsko 

javno službo oskrbe s toplotno energijo 
v MO Maribor. V okviru celotne poslovne 
skupine – ta ob matičnem podjetju vklju-
čuje še projektno podjetje Energija in okolje 
v njegovi 100 % lasti in hčerinsko podjetje 
Moja energija v 33,3 % lasti – s kotli in na-
pravami za soproizvodnjo toplote in elek-
trične energije letno proizvedemo več kot 
97 GWh toplote in 70 GWh elektrike. Z iz-
jemo sončnih sprejemnikov toplote se kot 
energent v vseh napravah zaenkrat upo-
rablja zemeljski plin. Kot nadomestno go-
rivo za proizvodnjo toplote v kotlih se lahko 
uporablja ekstra lahko kurilno olje.

Proizvedeno toploto dobavljamo odje-
malcem preko distribucijskega omrežja v 
skupni dolžini skoraj 40 kilometrov, ki po-
kriva večji del gosto naseljenega območja 
Maribora. Energetika s toplotno energijo 
oskrbuje več kot 13.000 gospodinjskih in 
360 poslovnih odjemalcev.

VIZIJA IN POSLANSTVO
Utrditi želimo vlogo okolju in uporab-

nikom prijaznega regionalnega podjetja 
za zadovoljevanje energetskih potreb in 
zagotavljanje enostavnosti bivanja ter 
pozitivne prihodnosti. Ob tem pa nuditi 
uporabnikom zanesljivo oskrbo s prijazno 
energijo.

PREDNOSTI IN IZZIVI SISTEMOV 
DALJINSKEGA OGREVANJA

Sistemi daljinskega ogrevanja imajo veli-
ko prednosti tako za naše okolje in podne-
bje kot končne uporabnike:
• trajnostna, zanesljiva, konkurenčna oskr-

ba s hladom in toploto;
• delovanje naprav vse leto, izraba toplote 

ves čas proizvodnje;
• pozitivni vplivi na okolje, kakovost bivanja 

in zdravja;
• zmanjšanje rabe energije;
• povečanje deleža obnovljivih virov ener-

gije;
• vključevanje shranjevanja energije;
• digitalizacija. 

Ime	podjetja:
Energetika Maribor, d. o. o.

Sedež:
Jadranska cesta 28, Maribor

Število	zaposlenih:
60

Direktor:
Alan Perc
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POVEZOVALNI VARNOSTNI  
VROČEVOD NA LENTU  

V ZADNJIH LETIH ZELO MALO  
POŠKODB PRI DELU



Certifikat Družbeno odgovoren delodajalec, ki ga je Snaga pridobila leta 
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bodo pripomogla k še boljšemu in lažjemu izvajanju zadanih ukrepov.
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DRUŽBENA ODGOVORNOST  
TEMELJNA VREDNOTA  
SNAGE
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predelavo v nove izdelke. Gostje so naše aktiv-
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• Vključevanje v koncept krožnega gospo-
darstva.
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javno službo oskrbe s toplotno energijo 
v MO Maribor. V okviru celotne poslovne 
skupine – ta ob matičnem podjetju vklju-
čuje še projektno podjetje Energija in okolje 
v njegovi 100 % lasti in hčerinsko podjetje 
Moja energija v 33,3 % lasti – s kotli in na-
pravami za soproizvodnjo toplote in elek-
trične energije letno proizvedemo več kot 
97 GWh toplote in 70 GWh elektrike. Z iz-
jemo sončnih sprejemnikov toplote se kot 
energent v vseh napravah zaenkrat upo-
rablja zemeljski plin. Kot nadomestno go-
rivo za proizvodnjo toplote v kotlih se lahko 
uporablja ekstra lahko kurilno olje.
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PRAVA NALOŽBA  
V ZELENO PRIHODNOST
V začetku marca je pričela na strešnih površinah sortirnice 
delovati sončna elektrarna, potem ko smo z deli za njeno na-
mestitev pričeli konec maja 2022. Osnovni namen postavitve 
sončne elektrarne je bil zagotoviti pridobivanje energije iz 
obnovljivih virov, ob tem pa zmanjšati emisije snovi in to-
plogrednih plinov v zrak ter hkrati znižati stroške električne 
energije, potrebne za nemoteno delovanje sortirnice. Izhodna 
moč sončne elektrarne je okrog 600 kW.
Na strešne površine je bilo vgrajenih 1.650 solarnih modulov; 
predvidena letna proizvodnja električne energije je 777 MWh. 
Proizvedena energija služi za lastne potrebe sortirnice, viške 
energije pa vračamo v omrežje. V prvih štirinajstih dneh delo-
vanja je sončna elektrarna proizvedla 23 MWh električne ener-
gije.
Investicija je sofinancirana z denarjem EU iz Kohezijskega sklada 
v okviru Operativnega programa za izvajanje Evropske kohezij-
ske politike v obdobju 2014–2020, prednostne osi »Trajnostna 
raba in proizvodnja energije ter pametna omrežja« in prednost-
ne naložbe »Spodbujanje proizvodnje in distribucije energije, ki 
izvira iz obnovljivih virov«. Višina  celotnih stroškov je znašala 
450.148 evrov (brez DDV), od tega je predvidno sofinanciranje 
v skupni višini največ do 89.030 evrov. Sončna elektrarna nam 
bo prinašala zagotovljene prihranke in neodvisnost, dolgoročno 
nam bo seveda hvaležno tudi okolje. 



Gregor Steinbach dela kot nočni oskrbnik v 
Zavetišču za živali od lanskega decembra. 
V zavetišču je zagotovljena 24-urna oskrba 
živali.

Kakšen je vaš delovnik in kaj vključuje nočna 
oskrba živali?

»Moj delovnik se prične ob 18. uri in zaključi 
zjutraj ob 6. uri. Seveda ne delam vsako noč; 
s sodelavko, nočno oskrbnico, se izmenju-
jeva. V nočnem času poskrbim za čistočo in 
razkuževanje prostorov, pripravim obroke za 
jutranje hranjenje živali, izvedem terapije pri 
živalih po navodilu veterinarke, ukvarjam se s 
socializacijo plašnih živali in po opravljenih po-
segih kastracije vračam prostoživeče mačke v 
prvotno okolje. Tukaj so še klici Centra za ob-
veščanje in drugih o najdenih ali poškodovanih 
živalih.«

Ali ste se med nočnim delom znašli tudi v 
kakšni neprijetni situaciji?

»Pri delu smo priča različnim situacijam. V 
februarju sem ponoči prejel klic s policijske 
postaje, da bi bilo treba poskrbeti za dva psa 
pitbulla in ju prepeljati v zavetišče, saj sta bila 
zaprta v stanovanju zraven neodzivnega last-
nika. Ni mi bilo vseeno glede psov, za katera 
ne poznaš karakternih lastnosti. A na srečo 
se je še pravočasno našel sorodnik lastnika in 

poskrbel zanju.«

Verjetno ste kdaj priča tudi žalostnim tre-
nutkom, bi kakšnega izpostavili?

»Res je, tudi s situacijami z žalostnim koncem 
se srečujemo. Decembra smo morali uspavati 
dve muci, od katerih je bila ena hudo poškodo-
vana in druga zelo bolna. Sicer najboljša reši-
tev zanju, vendar se me je uspavanje muc zelo 
dotaknilo.«

Kako ste se kot okoljevarstveni tehnik odlo-
čili za delo z živalmi v zavetišču?

»Pri tem je šlo za zanimiv splet okoliščin. Lani 
poleti sem na hrvaški obali reševal brezdomne 
muce in o tem delil informacijo s prijatelji. Eden 
od njih je s tem seznanil svojega znanca, ki je 
oskrbnik v zavetišču. Navdušil se je nad mojim 
odgovornim ravnanjem in prijatelju rekel, da 
takšne ljudi potrebujejo v zavetišču. Sledila je 
delitev mojega kontakta in danes sem presre-
čen v tem delovnem okolju. Glede zaposlitve 
se rad pošalim, da me je zavetišče našlo. Uži-
vam pri delu, v zavetišču sem tudi izven svoje-
ga delovnika in se ukvarjam s socializacijo ter 
sprehajanjem psov. S sodelavci se zelo dobro 
razumemo, družimo se tudi v prostem času.«

Ali vam je kateri od zavetiških kosmatincev 
še posebej pri srcu?

»Najbolj sem se navezal na psičko po imenu 
Bella Blue. Zaradi nepredvidljive narave smo jo 
lahko sprehajali le oskrbniki, pred kratkim pa 
se je zanjo našel primeren posvojitelj in tako 
zapušča prehodni dom v zavetišču. Odlična 
rešitev zanjo, vendar jo bom sam zelo pogre-
šal. Doma pa mi delata družbo pes Čili in muca 
Mica.«

Gregor Steinbach, nočni oskrbnik v 
Zavetišču

RAD SE POŠALIM, DA  
ME JE ZAVETIŠČE NAŠLO

LJUDJE SO DANES VELIKO  
BOLJ NESTRPNI KOT VČASIH

Suzana Breznik dela v kolektivu podjetja 
(prej zavoda), ki upravlja mariborske špor-
tne objekte, že skoraj tri desetletja. Zavi-
dljivo obdobje, razgibano in polno različnih 
zgodb. Od leta 1997 je zaposlena na mestu 
blagajničarke/receptorke kopališč Pristan 
in Mariborski otok.

Kako je potekala vaša dosedanja poklicna 
pot pri nas?

»V podjetju Šport Maribor, prej zavodu Špor-
tni objekti Maribor, sem redno zaposlena 29 
let. Še kakšno leto pred tem sem začela kot 
pogodbena sodelavka na mestu blagajni-
čarke danes v glavnem že pozabljenega ko-
pališča TAM. Leta 1994 mi je bilo ponujeno 
redno delo čistilke in po potrebi zamenjave 
na blagajni, kar sem z veseljem sprejela, od 
leta 1997 pa pogodba vključuje samo naziv 
blagajničarka.«

Naši redni uporabniki vas poznajo kot zelo 
dosledno in redoljubno, tudi strogo. Kako bi 
to pokomentirali?

»Kar se tiče strogosti, ob mojih začetkih 
pred vrsto leti smo imeli precej strogega, a 
tudi človečnega direktorja. Vedeli smo, kako 
moramo delati, prepuščal nam je odločitve in 
tudi stal na naši strani, ko je bilo treba, hkrati 
pa je bil zelo pedanten in dosleden. Verjetno 
sem se tega navzela prav od njega. Ljudje 
smo zelo različni, enim si všeč, drugim pač ne 
in s tem se ne obremenjujem. Odkar pomnim, 
obiskovalci poskušajo ugodneje ali brezplač-
no vstopiti v naše objekte, zlasti poleti na 
Mariborski otok. Izmišljujejo si vse mogoče 

izgovore in ko jim ne uspe, si v njihovih očeh 
pač neprijazen.«

Nam lahko zaupate kakšno prigodo, ki ste jo 
doživeli kot blagajničarka?

»Zanimivih prigod v Pristanu, na Otoku in 
TAM-u bi bilo za celo knjigo. Dogajale so se 
situacije, o katerih se javno ne govori, kaj šele 
piše. Bodo pa ljudje, ki so obiskovali naše 
objekte in v njih počeli tudi kaj druga, kot se 
kopali, vedeli, o čem govorim in se verjetno z 
nasmehom spomnili tistih časov. Bili so lepi 
časi, v podjetju smo se razumeli super. Tudi 
velikonočne zajtrke smo si pripravljali, vsak je 
nekaj prinesel in je bilo kot doma.«

Kaj vas pri delu blagajničarke najbolj veseli?

»Delo blagajničarke je zanimivo, srečaš in 
spoznaš ogromno ljudi, tudi kar nekaj njiho-
vih zgodb in to ima svoje čare, vendar tudi 
slabosti. Ko po koncu službe prideš domov, 
imaš polno glavo zvokov in misli, potrebuješ 
kar nekaj časa, da se spet sestaviš. Ljudje so 
postali precej bolj nestrpni in niso pripravljeni 
počakati niti minute brez pripomb. Če bi upo-
števali oznake in navodila zaposlenih ter bili 
strpnejši, bi bilo vsem lažje.«

Suzana Breznik, blagajničarka v  
Pristanu in na Mariborskem otoku



Na mestu, kjer danes stoji kopališče Pristan, 
so 28. novembra 1972 otvorili novo »zim-
sko sanitarno kopališče«. V začetku 70-ih 
let je tako Maribor dobil kopališče, ki je lani 
dopolnilo 50 let, ob odprtju pa ni bilo samo 
rekreativne narave kot danes, temveč je 
imelo tudi sanitarni namen – v kleti objekta 
je bilo deset kopalnic s kadmi in prhami.

Z leti se je kopalniška kultura v mestu izbolj-
šala, stanovanja so dobila kopalnice, zato 
sanitarni del kopališča ni bil več potreben. 
Pristan se je nato razvijal s športnimi prire-
ditvami in treningi v sodelovanjem s klubi in 
z društvi. Kopališče je obsegalo velik bazen 
(25 × 17 metrov) s šestimi plavalnimi proga-
mi in skakalnim stolpom s tri- in petmetrsko 
odskočno ploskvijo. Zahodno od večjega je 
bil tudi manjši bazen za neplavalce (10 × 17 
metrov).

Na vzhodnem delu kleti so se nahajale savne: 
toplozračna, parna in finska savna. Ob sav-
nah so bili v kopališču še prostori za masažo 

in hidroterapijo, ki so imeli posebno kad za 
masažo, prhe za knajpanje, dva ohlajevalna 
bazenčka, pretočni bazenček s toplo vodo, 
kadi za namakanje nog in počivališče. Uži-
vanje v tem delu kopališča je bilo po dnevih 
ločeno za ženske in moške.

Pristan je bil zgrajen s pomočjo občinskega 
samoprispevka, prvotni načrti pa so poleg 
pokritega kopališča predvidevali še izgradnjo 
letnega. »Kot občan bi si želel, da bi čim prej 
zgradili tudi drugo fazo po programu. To bi 
bilo letno kopališče z rekreacijskim bazenom 
33 × 33 metrov, šolskim bazenom 16 × 16 
metrov, bazenčkom za cicibane s premerom 
8 metrov, tekmovalnim bazenom 50 × 21 
metrov, skakalnim bazenom ter 10 metrov 
visokim stolpom, z ustreznimi objekti in bis-
trojem, ploščadjo za kotalkanje oziroma drsa-
nje itd. Želim si, da bi bilo to kopališče čim prej 
uporabno,« je o načrtih ob otvoritvi za Večer 
povedal Ljubo Brandner, glavni projektant 
kopališča.

Žal do uresničitve teh velikih načrtov ni prišlo, 
je pa Pristan dočakal posodobitev in razši-
ritev v novem tisočletju, ko je ob prenovi že 
obstoječih dobil še nov olimpijski bazen. Tega 
so odprli v letu 2002 in je lani dopolnil 20 let.

V Pristanu opravi prvi plavalni tečaj okrog 
900 prvošolcev letno, približno toliko pride 
tudi tečajnikov iz tretjih razredov in kar nekaj 
še udeležencev preverjanj plavalnega znanja 
iz šestih razredov. Skozi leto se zvrsti več 
športnih dni okoliških osnovnih šol. Kopali-
šče, ki ima močan športno-rekreativni pomen 
v našem mestu in širše, je lani obiskalo bli-
zu 100.000 kopanja željnih športnikov in re-
kreativcev. Nikakor pa ne gre pozabiti naših 
dnevnih uporabnikov, ki trenirajo v Pristanu 
– nadobudnih plavalcev, vaterpolistov, po-
tapljačev, igralcev vodne košarke in vodnega 
hokeja, ki jih je dnevno v bazenu okoli 200.

Glede na vse to smo prezadovoljni, da se je 
kopališče z ureditvijo srednega bazena po 
osemletni agoniji končno odprlo v celoti in 
takšno nudi vse potrebne pogoje tako za re-
kreativni kot vrhunski šport. To se v drugem 
največjem mestu Slovenije tudi spodobi.

• Vključevanje v koncept krožnega gospo-
darstva.
Energetika Maribor izvaja gospodarsko 

javno službo oskrbe s toplotno energijo 
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energent v vseh napravah zaenkrat upo-
rablja zemeljski plin. Kot nadomestno go-
rivo za proizvodnjo toplote v kotlih se lahko 
uporablja ekstra lahko kurilno olje.

Proizvedeno toploto dobavljamo odje-
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VIZIJA IN POSLANSTVO
Utrditi želimo vlogo okolju in uporab-

nikom prijaznega regionalnega podjetja 
za zadovoljevanje energetskih potreb in 
zagotavljanje enostavnosti bivanja ter 
pozitivne prihodnosti. Ob tem pa nuditi 
uporabnikom zanesljivo oskrbo s prijazno 
energijo.

PREDNOSTI IN IZZIVI SISTEMOV 
DALJINSKEGA OGREVANJA

Sistemi daljinskega ogrevanja imajo veli-
ko prednosti tako za naše okolje in podne-
bje kot končne uporabnike:
• trajnostna, zanesljiva, konkurenčna oskr-

ba s hladom in toploto;
• delovanje naprav vse leto, izraba toplote 

ves čas proizvodnje;
• pozitivni vplivi na okolje, kakovost bivanja 

in zdravja;
• zmanjšanje rabe energije;
• povečanje deleža obnovljivih virov ener-

gije;
• vključevanje shranjevanja energije;
• digitalizacija. 

Ime	podjetja:
Energetika Maribor, d. o. o.

Sedež:
Jadranska cesta 28, Maribor

Število	zaposlenih:
60

Direktor:
Alan Perc

7
Območje sistema daljinskega ogrevanja v 
MO Maribor.

Polnilna postaja za vozila na CNG na Zagrebški cesti. 

»STARI DEL«  PRISTANA  LANI  
PRAZNOVAL ABRAHAMA



Aktiv RK Mariborski vodovod je skupaj z 
Območnim združenjem Rdečega križa Ma-
ribor in s Centrom za transfuzijsko medi-
cino UKC Maribor 16. marca organiziral 
krvodajalsko akcijo, na katero je povabil 
sodelavke in sodelavce vseh podjetij iz 
Skupine JHMB. Darovanja krvi, ki je časov-
no sovpadlo z aktivnostmi ob svetovnem 
dnevu voda (22. 3.), se je udeležilo skupno 
14 zaposlenih, od tega 12 iz Mariborskega 
vodovoda ter po en iz Snage in Nigrada.

»Vsem udeležencem krvodajalske akcije se 
iskreno zahvaljujemo za to plemenito odlo-
čitev. V prihodnje bomo nadaljevali z našim 
pomembnim humanitarnim projektom širje-
nja krvodajalstva, zato vse zaposlene v pod-
jetjih iz Skupine JHMB, ki lahko darujejo kri, 
že sedaj vabimo na naslednjo akcijo. Pripra-
vili jo bomo 14. septembra letos,« je povedal 
Srdjan Gurbaj, predsednik Aktiva RK Mari-
borski vodovod.

 

POSVOJITE ŽIVALICO 
IZ NAŠEGA ZAVETIŠČA

Sprotne objave živalic,  
ki iščejo dom

Vse informacije 
za krvodajalce

OB SVETOVNEM DNEVU VODA TUDI 
KRVODAJALSKA AKCIJA

Za posvojitev pokličite 02 460 16 60 v času uradnih ur (pon.–pet. 8.00–12.00)  
ali po e-pošti zavetisce.mb@snaga-mb.si.



SPOMLADANSKA NAGRADNA KRIŽANKA 

NAGRADNI KUPON

Črke posameznih rešitev od številke 1 do 15 vpišite v spodnja oštevilčena polja in izpolnite nagradni kupon.  
Nagradni kupon oddajte v nabiralnik na recepciji podjetja, najkasneje do 28. 4. 2023. Izžrebali bomo 5 zanimivIh, praktični nagrad.

Ime in priimek:

Podjetje:

 

Podelili bomo  
5 privlačnih nagrad
 
1. nagrada 
3 desetaki nakupovalnega 
središča Europark

2. nagrada 
2 bona za malico v restavraciji 
Totalka

3. nagrada 
2 vstopnici za kopališče Pristan

4. nagrada 
bidon JHMB

5. nagrada 
2 vstopnici za Akvarij-terarij 
Maribor

 
Vabljeni, da rešite križanko  
in se potegujete za eno  
od nagrad.

1. nagrada: 3 desetaki 
nakupovalnega središ-
ča Europark – dobitnik 
Alen Kolman, Energetika 
Maribor

2. nagrada: paket ALLA 
LUIGI – dobitnica Ksenija 
Dežman, Nigrad

3. nagrada: 2 bona za 
malico v restavraciji 
Totalka – dobitnica Renata 
Alexopoulos, Javni holding 
Maribor

4. nagrada: 2 vstopnici za 
kopališče Pristan – dobi-
tnik Matija Semenič, Javni 
holding Maribor

5. nagrada: dežnik 
– dobitnik Borut Novak, 
Nigrad

Dobitniki nagrad, podeljenih za rešitev novoletne nagradne križanke

Iskrene čestitke vsem!
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Malico si prinesem v posodi      

     za večkratno uporabo.

Pijem vodo iz pipe.

VEČMANJje


